
PROTOKÓŁ NR XXXIII/2022 
z XXXIII sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 29 listopada 2022r. 
 
   Sesja odbyła się w godzinach 900 – 1005, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy. 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 
2. Bolesta Franciszek 
3. Górska Paula 
4. Krasnodębska-Bobel Honorata 
5. Krasowski Tadeusz 
6. Moczulska Elżbieta 
7. Płonowska Grażyna 
8. Półtorak Mariusz 
9. Rułka Franciszek 
10. Sierocki Witold Antoni 
11. Szpakowski Józef 
12. Wysocki Paweł 
13. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni: 

1. Kadłubowski Marek 
2. Matysiak Adam Wiesław 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
5. Paweł Haraburda  Prezes PK –Żwirownia Sp. z o.o. 
6. Mieszkaniec Gminy Brańsk 
7. Kamil Piertraszko  Brańsk (media) 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem XXXIII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 
Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum: 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 900 otworzyła XXXIII sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 
Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 13 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zawiadomienia o sesji wraz z porządkiem obrad, 
projektami uchwał i innymi materiałami zostały dostarczone Radnym pocztą elektroniczną. 
Porządek z materiałami sesyjnymi był również dostępny na stronie internetowej Gminy 
Brańsk w zakładce SEJE RADY GMINY 
    
Następnie, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub 
poprawek do porządku, wobec ich braku, przedstawiła porządek obrad  w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022rok 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku      

od nieruchomości  
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku         

od środków transportowych 
9. Przedłożenie informacji Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim              

o wyniku analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok 
10.  Informacja o wynikach kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Brańsk w zakresie prowadzonego najmu sprzętu stanowiącego własność 
Gminy Brańsk w roku 2021 i do dnia kontroli, (zgodnie z Uchwałą Nr XXXII/262/2022 
Rady Gminy Brańsk z dnia 28 października 2022 w sprawie zlecenia Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk kontroli kompleksowej w zakresie prowadzonego 
najmu sprzętu stanowiącego własność Gminy Brańsk 

11. Interpelacje i wnioski radnych 
12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 
13. Sprawy bieżące 
14. Zamknięcie obrad  

 
 Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji rady gminy 

 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXXII sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXXII sesji Rady Gminy Brańsk.  
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 
W związku z usterkami technicznymi, głosowanie powtórzono: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu – lista               
nr 1-2) 
 
Ad. 4  Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
 



   Pan Andrzej Jankowski Wójt Gminy Brańsk przedstawił informację z działalności między 
sesjami, do której nie zgłoszono zapytań i uwag. (Informacja stanowi załącznik Nr 5 do 
oryginału protokołu). 
 
Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie 
wysokości stawek podatkowych na 2023r. jest pozytywna oraz opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXXIII Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna.  
Uwag i zapytań do opinii nie zgłoszono. 
(Opinia Nr 50/2022 Komisji Rewizyjnej z dnia 21 listopada  2022r. w sprawie zaopiniowania 
propozycji stawek  podatkowych na 2023r. stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu) 
 
 (Opinia Nr 51/2022 Komisji RGOBiT z dnia 21 listopada  2022r. w sprawie projektów uchwał 
pod obrady XXXIII sesji Rady Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu) 
 
Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r:  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Radny Pan Franciszek Rułka zgłosił dwa pytania: 

 odnośnie deficytu budżetu gminy, który zamierza się pokryć w wysokości 78 162,-zł,  
na podstawie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 
zaznaczył, że tych środków do tej pory nie było można przeznaczać na inne cele,       
a w uchwale przeznacza się je na pokrycie deficytu? 

 odnośnie zwiększenia wydatków na wypłatę odsetek za opóźnienie i kosztów 
zasądzonych gminie wyrokiem sądowym w wysokości - 21 364,-zł, 

 
  Na pierwsze pytanie  wyjaśnień udzieliła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy – „jeśli 
chodzi ośrodki finansowe pochodzące od zezwoleń na sprzedaż alkoholu w wydatkach są 
także środki alkoholowe. Z ubiegłego roku nie zostały wszystkie wydatkowane, a że nie 
możemy wydać ich na nic innego, właśnie o te środki zostały zwiększone środki alkoholowe.  
W budżecie na profilaktykę przeciwalkoholową i przeciw narkotykową  są ujęte środki              
w wysokości ponad 100tys. natomiast w dochodach jest tylko 33 tys.zł. Deficyt to nie jest 
zadłużenie, w deficycie są również środki alkoholowe i tymi środkami są kryte.” 
 
   Na drugie pytanie wyjaśnień udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska – „jest to zaległa 
sprawa Pana (…) z 2014 roku,  tak jak na posiedzeniach komisji wyjaśniał Pan adwokat, 
zakończyło się postępowanie Sądowe, gmina otrzymała wyrok, od tego wyroku musieliśmy 
zapłacić odsetki. Jest to wyrok ostateczny. Będziemy jeszcze składali skargę kasacyjną. 
Natomiast równolegle było zawieszone postępowanie prokuratorskie, będziemy informowali 
o zakończeniu tej sprawy, którą zajmuje się mecenas, jeżeli będą potrzebne szczegółowe 
informacje zaprosimy mecenasa na sesję, natomiast są to opłaty związane z wyrokami 
Sądowymi, które musiała gmina uiścić”.  
 
 
   Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu – lista nr 3) 
 



   Uchwała Nr XXXIII/264/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2022r.                     
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok stanowi załącznik Nr 8 do oryginału 
protokołu. 
 
Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek                  
w podatku od nieruchomości: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku pytań, ze strony radnych, Wójt Gminy przedstawił zadania inwestycyjne 
zaplanowane na 2023r. z którymi wiąże się zabezpieczenie w budżecie wkładu własnego 
gminy. Koszt zaplanowanych inwestycji ponad 19 mln.zł. w tym: Przebudowa SUW 
Koszewo, Kalnica plus modernizacja SUW Brzeźnica i Domanowo - 2 694 200,00zł, 
Przebudowa przepompowni wody w Załuskie Kościelne, Szmurłach, Glinniku wartość             
1 218 334,00zł, Budowa dodatkowego ciągu mechaniczno- biologicznego oczyszczania 
ścieków na istniejącej oczyszczalni ścieków - 1 500 000,00 zł, Mikroinstalacje OZE na 
terenie Gminy Brańsk - projekt grantowy - 279 300,00 zł, remont drogi powiatowej na 
odcinku od drogi krajowej do miejscowości Karp - 538 877,00 zł, Przebudowa drogi gminnej 
relacji Klichy- Burchaty - Burchaty Kolonia - 3 890 165,00 zł, Przebudowa drogi gminnej       
Nr 108223B Brzeźnica – Popławy - 2 390 000,00 zł, budowa dróg betonowych 650 000,00 
zł, (tylko tyle co z funduszu sołeckiego), Zakup traktorka do koszenia trawy w m. Mień (FS) 
- 14 000,00 zł, Zakup sprzętu z oprogramowaniem - Cyfrowa Gmina  - 67 208,00 zł, Dostawa 
sprzętu i oprogramowania w ramach projektu - Rozwój e - usług   w gminach ZGWWP -     
592 025,00 zł, Zakup materiałów i wykonanie chodnika wzdłuż drogi gminnej                                
w miejscowości Ściony (FS) - 12 697,00 zł, Poprawa efektywności energetycznej budynków 
na terenie Gminy Brańsk - 3 360 357,00 zł, Budowa remizy OSP w Domanowie - 200 000,00 
zł, Budowa garażu przy istniejącej remizie w m. Mień wraz z przebudową dachu - 80 000,00 
zł, Montaż windy dla niepełnosprawnych w SP w Holonkach - 250 000,00 zł, Budowa 
świetlicy wiejskiej w miejscowości Pietraszki - 150 000,00 zł,  
Dochodzi jeszcze do tego Przebudowa SUW Koszewo i SUW Kalnica oraz modernizacja 
SUW Brzeźnica i SUW Domanowo - 892 800,00 zł, Przebudowa przepompowni wody 
zlokalizowanych w miejscowościach: Glinnik, Szmurły, Załuskie Kościelne - 396 000,00 zł 
razem na ponad 20mln. inwestycji, a o mniejszych już Wójt Gminy nie wspomniał. Na koniec 
dodał, iż z uwagi na zaplanowane inwestycje, uważa za zasadne przyjęcie zaplanowanych 
stawek podatkowych. 
 
   Radny Pan Franciszek Rułka zapytał, czy emeryt lub rencista pobierający emeryturę 
rolniczą a który posiada mieszkanie i działkę  będzie płacił 1zł od mieszkania i działki, czy 
od działki będzie inna stawka? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że od działki będzie inna stawka – „od pozostałych gruntów 
0,61zł/m2”. 
 
   Na pytanie radnej o ile stawki wzrastają? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że o 11,8% 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał, ile w skali roku wpłynie do budżetu w związku                
z podwyżką podatków? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ok 300tys. zł. 
 



   Radny Pan Mariusz Półtorak stwierdził, że nawet nie wystarczy na wkład własny na drogę 
przez wieś Mień. 
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie w sprawie określenia wysokości stawek 
w podatku od nieruchomości”  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4, Wynik 
głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu – lista nr 4) 

   Uchwała Nr XXXIII/265/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2022r                       
w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości: stanowi 
załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych: 

 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych” 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu – lista nr 5) 
 

   Uchwała Nr XXXIII/266/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2022r                       
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych stanowi 
załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

Ad. 9 Przewodnicząca Rady odczytała informację Naczelnika Urzędu Skarbowego         
w Bielsku Podlaskim o wyniku analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok: 
(Informacja stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu). 
 
Ad.10 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska przedstawiła wyniki kontroli  
w zakresie prowadzonego najmu sprzętu stanowiącego własność Gminy Brańsk w roku 
2021 i do dnia kontroli, (zgodnie z Uchwałą Nr XXXII/262/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 
28 października 2022 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk kontroli 
kompleksowej w zakresie prowadzonego najmu sprzętu stanowiącego własność Gminy 
Brańsk. 

Ad. 11 Interpelacje i wnioski radnych: 

 
   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie między sesjami interpelacji, 
zapytań  i wniosków nie złożono. 
 
 
Ad. 12 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 



 
W związku z tym, że interpelacji i zapytań nie zgłoszono, brak było odpowiedzi. 
 

Ad. 13 Sprawy bieżące: 

 

 Radny Pan Józef Szpakowski zgłosił potrzebę uruchomienia kursu autobusu na 
trasie Bielsk Podlaski – Ciechanowiec, aby duża liczba dzieci uczących się w szkole 
w Ciechanowcu mogła dojechać na zajęcia szkolne. 
 

   Wójt Gminy wyjaśnił, że były już takie propozycje i zgoda ze strony urzędu gminy, również 
Wójt z Rudki zgłaszał taką potrzebę, ale sprawa nie doszła do skutku (pewnie PKS NOVA 
nie ma takich środków finansowych na wyodrębnienie takiej linii) ale możemy zapytać               
i udzielimy odpowiedzi Panu Radnemu. 
 

 Wójt Gminy podziękował radnym za przyjęcie stawek podatkowych, (jak radni 
zauważyli jest na ponad 22mln. zł zaplanowanych inwestycji, wzrost podatków              
o 300tys. zł nie jest wzrostem drastycznym). Podziękował za wyrozumiałość 
wszystkie obrane cele są ważne: inwestycje drogowe, wodociągowe i kanalizacyjne, 
są duże środki finansowe unijne do wykorzystania, nie można tego zmarnować,          
to jest przyszłość pokoleń.  Wszystkie wyremontowane stacje uzdatniania wody              
i przepompownie będą najwyższej jakości, będą zbiorniki wyrównawcze. Cel 
kanalizacyjny jest również bardzo ważny, ponieważ gmina ma problem z odbiorem 
ścieków, zamontowanie dodatkowych filtrów usprawni działalność oczyszczalni 
ścieków. 

 

 Radna Pani Anna Żero zwróciła uwagę na prowadzony przetarg na odbiór odpadów 
komunalnych z terenu Gminy Brańsk, gdzie w postępowaniu przetargowym wpłynęła 
tylko jedna oferta, zadała w związku z tym pytanie, czy na tym etapie można już 
powiedzieć jaka będzie cena za odbiór odpadów? 
 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że cena za odbiór odpadów komunalnych 
prawdopodobnie zostanie na tym samym poziomie, nie będzie większych obciążeń dla 
mieszkańców. Gmina będzie szła w tym kierunku,  aby porozstawiać dodatkowe pojemniki 
na butelki plastikowe, szkło aby zmniejszyć ilość wywożonych odpadów bezpośrednio do 
Hajnówki. 

 

 Radna Pani Paula Górska zapytała, jak będzie wyglądała dystrybucja węgla na 
terenie gminy, jaka to będzie firma i jaka cena węgla? 
 

   Sekretarz Gminy poinformowała – „na chwilę obecną wpływają wnioski od mieszkańców, 
zapotrzebowanie już złożyliśmy. Do gminy zgłosiła się Firma o podpisanie umowy, jest to 
Węglokoks, jednak Firma nie posiada w swoim asortymencie groszku i nie będzie miała,      
w związku z tym musimy wystąpić do PGG o zmianę umowy, ponieważ generalnie to nie 
gmina wybiera firmę, tylko firma zgłasza się do gminy. Chcemy jednak podpisać umowę            
z taką firmą, która będzie miała pełny asortyment węgla.    Na dzień dzisiejszy cena węgla 
nie może przekroczyć 2tys.zł brutto za tonę i nie obejmuje transportu. Jeśli chodzi                      
o dystrybutora węgla, zostanie on wyłoniony w zapytaniu ofertowym. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak wyraził obawy czy gmina  sprosta wymaganiom do końca 
grudnia b.r. 
 



 Radny Pan Franciszek Rułka zapytał Prezesa Spółki, jaki Spółka posiada własny 
majątek? 

 
Pan Paweł Haraburda  Prezes Spółki udzielił odpowiedzi, że Spółka posiada żwirownię            
i kosiarkę bijakową. 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy pogratulowała Panu Haraburdzie objętego stanowiska 
Prezesa Spółki, które jest zaszczytne i trochę zobowiązujące, bo gmina pokłada duże 
nadzieje w Spółce, Wójt cały czas mówi, że to jest bardzo dobra obrana droga przez 
gminę i zadania będą wykonywane dużo taniej niż do tej pory. Następnie zwróciła się 
do radnych o zadawanie pytań Panu Prezesowi odnośnie Spółki. 
 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel powiedziała, że Spółka wygrała przetarg 
na modernizację budynków, w związku z tym, że nie ma narzędzi, czym ma zamiar 
wykonać zadanie.  
 

   Pan Paweł Haraburda  Prezes Spółki udzielił odpowiedzi, że narzędzia zawsze można 
wypożyczyć od firm zewnętrznych, które wypożyczaniem się zajmują, natomiast Spółka 
zaciągnie kredyt na zakup sprzętu, aby własnym sprzętem zadania realizować. 
 

 Radny Pan Franciszek Rułka powiedział, że droga Brzeźnica-Popławy ma być 
wykonana z betonu, w związku z tym zapytał skąd Pan Prezes będzie brał beton? 

 
 Pan Paweł Haraburda  Prezes Spółki udzielił odpowiedzi, że Spółka ogłosi przetarg i będzie 
kupowała beton od firmy, która wygra. 
 
   Radny Pan Franciszek Rułka, stwierdził -  „można powiedzieć, że  „Prezesura 
przyniesiona w teczce”, która nie ma własnych środków a podejmuje się dużych inwestycji, 
oby to się udało”. 
 
   Wójt Gminy odniósł się do wcześniejszych wypowiedzi – „są spółki jednoosobowe, 
trzyosobowe, które nie mają sprzętu, betonu, i funkcjonują. To jest rzecz normalna, że 
spółka musi ogłosić przetarg na zakup betonu, bo nie możemy korzystać z naszego węzła, 
może to kiedyś się zmieni, a na razie nie ma dużych inwestycji. To nie jest Prezes 
„przyniesiony w teczce” tylko tak jak każdy Prezes, będzie odpowiadał w sprawozdaniu           
z działalności na koniec roku, przed Wójtem -głównym udziałowcem spółki. Proszę 
poczekać spokojnie, pochopnie nie oceniać i nie opowiadać takich rzeczy, bo stwierdzenie 
„przyniesienie kogoś w teczce” to jest obraza”  
 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel powiedziała, tak jak Wójt zaznaczył 
100% udziałów w spółce ma gmina, w związku z tym, co gmina będzie miała z tej 
spółki i mieszkańcy gminy? 
 

 Wójt Gminy – „nie rozumiem, o czym Pani mówi, co spółka ma do mieszkańców, co Pani 
liczy pieniądze niezarobione. Pierwsze zaróbmy coś, a później będziemy liczyć, 
zastanowimy się co z tym robić”? 
 
   Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zapytała, a jak ta spółka zbankrutuje, kto 
będzie spłacał długi spółki, kiedy mówi się o kredytach? 
 



   Radny Pan Paweł Wysocki nawiązał do wcześniejszych informacji Wójta i przypomniał, 
że spółka ma zarabiać, gmina nie może wykorzystać dochodów spółki, jako gmina, dopiero 
jeśli spółka zostanie zlikwidowana, środki wpłyną do gminy.  
 
 
   Kończąc dyskusję Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel skierowała pytanie do 
Wójta, czy wie, jak skończyła się działalność spółki „Bielmleku” i kto za nich spłacał? 
 
  Radny Pan Paweł Wysocki powiedział, że to pytanie jest do adwokata. 
 
  Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel powiedziała, że jest zszokowana, że adwokata 
nie ma na sesji i to już chyba drugiej, mało tego  rada od strony prawnej  nic nie ma. Były 
zadawane pytania już po sesji do adwokata, kto jest wykonawcą środków finansowych 
sołeckich w gminie Brańsk, to Pan adwokat „skwitował” - „to nie koncert życzeń” może z 
takimi pytaniami do obsługi informatycznej mamy się zgłaszać?.  
 
Wójt Gminy – będzie Pan adwokat, zada Pani pytanie. 
 
   Dalej Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel powiedziała – „moim zdaniem, jeżeli Pan 
adwokat nie chce przychodzić na sesję, (mało tego wszyscy wiemy, że jest adwokatem tylko 
Pana Wójta), może zastanowić się nad tym, aby o połowę obniżyć wynagrodzenie adwokata 
i zatrudnić drugiego do obsługi Rady Gminy. Jeżeli nam jest potrzebna opinia musimy iść 
do innego prywatnie, bo ten nam nie służy, tylko dla Pana Wójta, albo zostanie 
wynagradzany z kieszeni Wójta, albo tę sprawę trzeba w jakiś sposób rozwiązać”.   
 
   Radny Pan Franciszek Rułka zwrócił uwagę Wójtowi, że kiedyś prowadził działalność            
i wie, że spółka przystępując do wykonania zadnia bez własnego sprzętu, tylko na 
pożyczonym, zawyży koszty wykonania zadnia. 
 
   Wójt Gminy – „słabo Pan prowadził działalność, jeżeli wygrywa się przetarg, to w nim jest 
wszystko określone, praca sprzętu, cena za sprzęt, cena zakupu materiałów, robocizna 
wszystko jest w kosztorysie określone, nie ma różnicy. Oczywiście byłoby taniej gdyby 
spółka miała swój sprzęt, ale nie tak, gdy spółka działa 3 miesiące a Pan żąda, aby miała 
cały swój sprzęt. Pomału wszystko będzie bez większego problemu. Proszę o zdrowy 
rozsądek i cierpliwość. Zobaczymy jak będzie po realizacji tych dwóch inwestycji, które 
spółka będzie realizowała. Trzymamy „rękę na pulsie” i wszystko będzie bardzo dobrze”.  
 
Dalej Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zapytała w jaki sposób Prezes Spółki 
został wyłoniony na to stanowisko?    
 
Wójt Gminy poinformował, że wybrał Prezesa. 
 
   Dalej Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel, zapytała, czy Pan Wójt wie, że na 
stanowisko może być wybrana osoba spełniająca konkretne warunki, w tym wyższe 
wykształcenie, czteroletni staż pracy na kierowniczym stanowisku itp.?. 
 
   Wójt Gminy m.in. powiedział – „w gminnej spółce tak nie ma, osoba jest kompetentna, zna 
się na robotach budowlanych, ma duże doświadczenie i wspólnie osiągniemy dużo”. 
 
   Sekretarz Gminy odnośnie postępowań przetargowych, w których wzięła udział Spółka 
gminna, wyjaśniła, że do przetargu mogą przystępować inne firmy i tak w przetargu na 
budowę drogi Brzeźnica-Popławy interesowała się firma działająca na lokalnym rynku, 



natomiast oferty nie złożyła. To nie jest tak, że spółka będzie wygrywała wszystkie przetargi, 
inni tez się interesują i w przyszłości będzie pewnie więcej ofert. 
 
Radny Pan Paweł Wysocki zapytał o składy komisji przetargowych? 
 
   Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi, że jest zarządzenie Wójta odnośnie komisji, jest 
komisja stała w skład której wchodzi sekretarz, skarbnik, kierownik Referatu i pracownik 
merytoryczny, który zamówienie organizuje. Wszystko jest kontrolowane przez UZP a 
ostanie postępowanie, w którym spółka wygrała, było kontrolowane przez Urząd 
Wojewódzki.  
 
Ad. 14 Zamknięcie obrad  
 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1005 zamknęła obrady XXXIII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły 
się modlitwą, „Pod Twoją Obronę…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                          /-/Grażyna Płonowska   


